
	
  

	
  

	
  

ESPIGUES:	
  PETITES	
  PERÒ	
  REALS	
  AMENACES	
  	
  

Ara	
   que	
   arriba	
   el	
   bon	
   temps,	
   els	
   prats	
   es	
   tornen	
   més	
  
verds,	
  apareixen	
  les	
  flors	
   i	
  tot	
  sembla	
  tenir	
  més	
  vida;	
  no	
  
obstant,	
   al	
   mateix	
   temps	
   apareixen	
   riscos	
   extra	
   per	
   als	
  
nostres	
   animals,	
   i	
   des	
   d’Animàlia	
   us	
   volem	
   parlar	
   d’un	
  
dels	
  més	
  seriosos	
  i	
  reals,	
  les	
  espigues.	
  

Aquestes	
  gramínies	
  que	
  poden	
  semblar	
  del	
  més	
  normal,	
  
suposen	
   un	
   greu	
   problema	
   per	
   a	
   la	
   salut	
   dels	
   nostres	
  
gossos	
   per	
   la	
   forma	
   tan	
   peculiar	
   que	
   tenen,	
   ja	
   que	
   no	
  
només	
   s’enreden	
   al	
   cabell,	
   sinó	
  que	
  poden	
   ficar-­‐se	
  dins	
  
del	
  nostre	
  animal	
  ja	
  sigui	
  a	
  través	
  de	
  la	
  pell,	
  entre	
  els	
  dits,	
  
o	
  per	
  els	
  orificis	
   i	
   cavitats	
  de	
   la	
  nostra	
  mascota	
   (orelles,	
  
ulls,	
  boca,	
  etc.).	
  

Si	
   portem	
   el	
   gos	
   a	
   passejar	
   per	
   una	
   zona	
   amb	
   males	
  
herbes	
  o	
  on	
  hi	
  creixen	
  moltes	
  espigues	
  pot	
  ser	
  que	
   torni	
  amb	
  algun	
  regal	
  extra	
  a	
  sobre	
  del	
  qual	
  no	
  ens	
  hem	
  adonat.	
  No	
  
obstant,	
  hi	
  ha	
  diverses	
  reaccions	
  o	
  símptomes	
  que	
  podem	
  veure:	
  

• El	
  gos	
  té	
  un	
  ull	
  mig	
  tancat	
  i	
  inflamat:	
  Pot	
  ser	
  que	
  tingui	
  una	
  espiga	
  a	
  l’ull.	
  Aquestes	
  produeixen	
  moltes	
  molèsties,	
  
dolor,	
  picor	
  i	
  poden	
  arribar	
  a	
  fer	
  una	
  úlcera	
  corneal.	
  Les	
  espigues	
  poden	
  quedar	
  ocultes	
  entre	
  el	
  globus	
  ocular	
  i	
  la	
  
parpella	
  o	
  ficar-­‐se	
  sota	
  la	
  3era	
  parpella.	
  

• El	
  gos	
  esternuda	
  sense	
  motiu	
  aparent	
  i	
  amb	
  molta	
  força,	
  arruga	
  el	
  nas	
  i	
  es	
  rasca	
  molt	
  el	
  musell	
  amb	
  les	
  potes:	
  
pot	
   ser	
   que	
   hi	
   hagi	
   una	
   espiga	
   al	
   nas.	
   Sempre	
   s’ha	
   de	
   treure	
   i	
   confirmar	
   que	
   està	
   tot	
   fora,	
   d’altra	
  manera	
   pot	
  
produir	
  una	
  infecció,	
  pus	
  i	
  altres	
  tipus	
  de	
  secrecions.	
  

• El	
  gos	
  es	
   llepa	
   les	
  extremitats	
  de	
  manera	
   insistent:	
  Pot	
  esser	
  que	
  hi	
  hagi	
  una	
  espiga	
  entre	
  els	
  seus	
  dits.	
  S’ha	
  de	
  
treure	
  de	
  manera	
  ràpida	
  abans	
  de	
  que	
  comenci	
  a	
  fer	
  un	
  abscés	
  o	
  comenci	
  a	
  “pujar”	
  per	
  la	
  pota.	
  

• El	
  gos	
  comença	
  a	
  moure	
  el	
  cap	
  d’un	
  costat	
  a	
  l’altre	
  bruscament:	
  Hi	
  ha	
  la	
  possibilitat	
  de	
  que	
  hi	
  hagi	
  una	
  espiga	
  a	
  la	
  
seva	
  orella.	
  L’haurà	
  d’extreure	
  un	
  veterinari	
  el	
  més	
  aviat	
  possible	
  perquè	
  no	
  la	
  expulsarà	
  sol	
  l’animal	
  i	
  poden	
  donar	
  
lloc	
  a	
  una	
  otitis	
  severa.	
  

Les	
   precaucions	
   per	
   a	
   evitar	
   una	
   espiga	
   al	
   nostre	
   gos	
   són	
   molt	
  
òbvies	
   però	
   cal	
   recordar-­‐les.	
   El	
   millor	
   mètode	
   es	
   evitar	
   les	
   zones	
  
amb	
  una	
  alta	
  presència	
  de	
  espigues	
  o	
  males	
  herbes	
  durant	
  el	
  nostre	
  
passeig.	
  No	
  obstant,	
  sabem	
  que	
  això	
  no	
  és	
  sempre	
  possible;	
  en	
  cas	
  
de	
   no	
   poder	
   evitar	
   aquestes	
   zones	
   procurarem	
   pentinar	
   a	
   fons	
   al	
  
nostre	
   gos	
   i	
   vigilar	
   a	
   zones	
   com	
   les	
   orelles	
   o	
   entre	
   els	
   dits	
   per	
   si	
  
trobem	
  alguna	
  espiga.	
  També	
  es	
  recomanable	
  retallar	
  bé	
  els	
  pèls	
  de	
  
les	
  orelles	
  o	
  entre	
  els	
  dits.	
  	
  

	
  


